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Inleiding 
 

Met de verkiezingen in zicht graaien in de grabbelton 
 

We bevinden ons in een bijzonder politiek jaar. Een jaar waarin het politieke kussen in 
Nederland flink is opgeschud. Een jaar ook waarin, aan de vooravond van de 
verkiezingen, het monsterverbond van CDA, VVD, VDG, PvdA en D66 
verantwoording moet afleggen voor het door haar gevoerde beleid. Na de liberale 
aanvallen op de Groene Engel, de kabel, het gehandicaptenvervoer, het zwembad en 
een periode van schraalhans keukenmeester wordt door de coalitie nu Sinterklaas 
gevierd. Weg met alle melodramatische verhalen over de financiële positie van de 
gemeente Oss. Met de verkiezingen in zicht wil het college scoren met leuke dingen 
voor de mensen. Niet een politieke visie op de toekomst heeft de verdeling van de 
financiële middelen bepaald. Om de eenheid te bewaren hebben de wethouders om 
beurten mogen grabbelen in de ton van overvloed. Maar is er wel sprake van een 
eenheid? In ieder geval niet over zo’n belangrijke kwestie als het ziekenhuis, niet over 
het groen, niet over het TBL, niet over het asielzoekerscentrum. 
 
Oss weer sociaal en leefbaar  
 
Wij willen dat wat de afgelopen jaren door dit college is afgebroken weer wordt 
opgebouwd. Oss moet weer sociaal worden en leefbaar. Dat betekent verder investeren 
in de Osse samenleving.  Niet in dure prestigeobjecten die de samenleving op kosten 
jagen, maar in zaken die er werkelijk toe doen. Dit kan worden bekostigd door de 
invoering van een geïntegreerde belastingheffing. Deze wijze van belastingheffing is 
gebaseerd op solidariteit. Wie meer bezit, betaalt meer belasting.   
 
Door de solidaire belastingheffing slagen wij erin een aantal zaken die het college naar 
de toekomst schuift nu op te lossen: 
• Het onderhoud van buurt en wijken  
• De technische instandhouding en het onderhoud van wegen 
• De tekorten bij de exploitatie van de Lievekamp  
• Het stimuleren van het vrijwilligerswerk  
• Structurele extra steun voor het Ouderenwerk en het activiteitencentrum. 

 
Ook slagen wij er in op een financieel sluitende wijze op allerlei terreinen extra 
investeringen te doen: 
• Groenfonds 
• Reconstructie buitengebied 
• Fietspaden 
• Betaalbare kaartjes Golfbad door medefinanciering modernisering 
• Legionella bestrijding bij sportverenigingen 
• Verruiming vrijlating verdiensten alleenstaande bijstandsouders  
• Hogere bijdrage en structurele financiering PC-project voor kinderen van de 

minima 
• Verruiming bijzondere bijstandsnorm naar 125%. Hierdoor kunnen 4200 

huishoudens met een laag inkomen profiteren van gemeentelijke regelingen in 
plaats van 2700 bij de huidige norm van 110% 

• Herstel van keuzevrijheid voor gehandicapten inzake vervoer (reparatie Wvg)  
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• Goedkoper ouderenvervoer 
• Actiepot voor behoud ziekenhuis Anna 
• Jongeren activiteitenpot 
• Algemene activiteitenpot 
 
In ons alternatief is de gemiddelde lastendruk niet hoger is dan bij de 
collegevoorstellen. En wij poffen niet op de toekomst. Een toekomst die met de 
mogelijke bezuinigingen op het gemeentefonds in het verschiet wel eens minder 
rooskleurig zou kunnen zijn dan thans het geval is. 
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Bestuur 
 

Een weifelend bestuur 
 

Ook de buitenwacht krijgt steeds meer in de gaten dat de coalitie het tweede elftal 
heeft ingezet. Oss wordt in de regio allerminst ervaren als de centrumgemeente die het 
voortouw neemt. Successen met enige verbeelding worden er niet geboekt. Om de 
haverklap  komt het college in de problemen. En steeds vaker is het dan onduidelijk 
welke wethouder waar voor verantwoordelijk is. De discussie over de 
verkeersveiligheid van de Paganinistraat is een drama. Skateplekken zijn er in de 
afgelopen twee jaar nog niet aangelegd. Inspraak rond woningbouwplannen zoals ter 
plekke van de oude Maaslandsporthal en het café aan de Begijnenstraat leveren alleen 
maar kwaaie koppen op. De koers van het betrekken van onze inwoners bij de 
gemeentelijke plannen raakt verstopt in eenrichtingsverkeer van de kant van de 
gemeente. Bewoners hebben niet het idee dat de gemeente er voor hen is. Het is in 
deze sfeer dat de lijst Pim Fortuyn landelijk kon scoren. Een in zichzelf gekeerde 
overheid die vooral druk is met zichzelf en geen boodschap heeft aan de wensen van 
bewoners verdient niet beter. 
 

 
Miljoenen bezuinigen op gehandicapten en ouderen… 
 
Het college gaat er prat op dat de lastendruk  45 euro onder het landelijk gemiddelde 
blijft. Is dit een verdienste van dit college? Wij denken van niet. Dit heeft men 
gerealiseerd over der rug van gehandicapten en ouderen. De Wvg gesloopt door 
miljoenen te bezuinigingen. De keuzevrijheid voor gehandicapten inzake het vervoer 
is verdwenen en zij zijn driekwart van hun vervoersvoorziening kwijtgeraakt. In 2001 
is door het ontmoedigingsbeleid van dit college 468.000 euro niet uitgegeven aan de 
gehandicapten. Voor de ouderen gaan de taxikosten met 15% omhoog. De 
volumegroei van 5% voor het Rigom is afgeschaft. De jeugd is uit het blikveld van het 
college verdwenen en krijgt er helemaal niks bij. De bescheiden lastenverlaging leidt 
tot  een niet sociaal hard neoliberaal beleid.  
 
Gemeenschapsgeld over de balk 
 
Onverantwoord wordt er met gemeenschapsgeld omgesprongen zoals bij de aankoop 
van Mook. Men is bezig met prestigeprojecten die de samenleving een veelvoud aan 
miljoenen kunnen kosten (TBL). De kabel is verkocht met alle nadelige consequenties 
vandien. Nog steeds geen internet en de verkoop kost ons nu al handenvol geld. Voor 
de aanleg van de nieuwe verbindingen tussen gemeentelijke diensten moet fors worden 
betaald (200.000 euro), terwijl wij bij het in eigen beheer houden van de kabel daarvan 
gratis gebruik hadden kunnen maken.  
Door weinig krachtdadig beleid zien we overal dure externe bureaus opduiken die 
voor de weifelende bestuurders de kastanjes uit het vuur moeten halen. En de 
gemeenschap betaalt de rekening.  
De SP is een groot voorstander van zelfwerkzaamheid en geloof in eigen kracht door 
je gezond verstand te gebruiken en met de bevolking in discussie te treden. Besturen is 
beslissingen durven nemen nadat men de kwestie in al zijn facetten heeft bekeken en 
na een dialoog met de mensen. Dat betekent je nek durven uitsteken en visie 
ontwikkelen. 
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Met een structureel gat van 0,9 miljoen euro poffen op de toekomst 
 
De lastendruk van 45 euro onder het landelijk is een kunstmatig getal. Een hoop zaken 
worden doorgeschoven naar het volgende college. Structureel is een gat van 0,9 
miljoen euro niet afgedekt. Om dit gat op een deugdelijke manier te dichten moet – 
uitgaande van de opbrengst in 2001 van 9,5 miljoen euro – de OZB met 9,4% omhoog 
in de planperiode 2003-2006. Dat wil zeggen 24 euro per huishouden. Er wordt dus op 
een kunstmatige wijze een lage lastendruk gepresenteerd.  
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Jongeren 
 

De jongeren uit beeld 
 

De jongeren zijn helemaal uit beeld in deze  Perspectiefnota. Ze hebben er niet eens 
een eigen plek in gekregen. Het college geeft in de praktijk ook blijk van weinig 
betrokkenheid bij de jongeren. Het meest schrijnend is de skatenota die al 2 jaar op 
uitvoering ligt te wachten en waar het geld voor gereserveerd is. De SP wil actie op dit 
punt. Nog dit jaar moeten zoals beloofd enkele skateplekken gerealiseerd zijn. Het 
college is anders geen knip voor zijn neus waard.  
Als je niet uitstraalt dat je jongeren belangrijk vindt leidt dat ook tot niets. Zo is er 
niets ondernomen rond de Jeugdtoekomstprijs, waarmee creatieve ideeën van jongeren 
kunnen worden beloond. Ook daarvoor is het geld gereserveerd. 
Er wordt ook geen enkele moeite door het college gedaan om de raad bij de uitvoering 
van  het jongerenbeleid te betrekken. Verslagen en adviezen van de Jongerenraad 
bereiken de gemeenteraad niet en de Jongerenraad deed onlangs haar beklag dat ze van 
het college ook weinig verneemt. 
De SP stelt voor om een activiteitenpot van structureel € 75.000 te vormen voor 
nieuwe initiatieven, zoals het huren van winkelpanden die tijdelijk kampen met 
leegstand, waar jongeren elkaar kunnen ontmoeten. Richt ze sober in met enkele 
computers, een dartsspel enz. En zorg voor goede begeleiding. Maak werk van  
digitale trapveldjes in buurt- en wijkcentra, een plan dat in de voorbereiding van de 
Perspectiefnota gesneuveld is. Investeer in de stimulering van jongerencultuur in de 
Groene Engel. Laat jongeren samen met professionele kunstenaars exposeren in 
museum Jan Cunen. Laat Oog voor Oss het initiatief nemen voor het organiseren van 
een jaarlijkse jongeren markt. Doe iets met het voorstel van de SP om in Oss een 
speelbos voor de jeugd te realiseren. Aan ideeën ontbreekt het niet, aan enthousiasme 
bij het college vooralsnog wel. 
 
Tevens pleiten wij voor het vormen van een algemene activiteitenpot van jaarlijks 
75.000 euro om initiatieven van burgers te stimuleren. Oog voor Oss kan hierin een 
belangrijke rol vervullen.  
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Bouwen en Wonen 
 

De hoogmoedswaanzin van de centrumplannen 
 

Een gevaarlijke trend die zich aandient is die van de prestigeprojecten, met als 
schoolvoorbeeld het Titus Brandsma Lyceum. In hun drang om een stempel op de 
stedenbouwkundige ontwikkeling van de stad Oss te drukken, worden door het college 
van B en W grote financiële risico’s niet geschuwd. Zonder een samenhangende 
stedenbouwkundige analyse, historisch besef en gedegen financieel inzicht wordt een 
weg ingeslagen waarvan de gevolgen niet zijn te overzien. Met vier vodjes A4 wordt 
getracht de raad en de bevolking om de tuin te leiden, opdat het college haar stempel 
maar op de stad kan drukken. Er zijn al de nodige kreten geslaakt over verplaatsing 
van het gemeentehuis en de Lievekamp, maar het is bij kreten gebleven. In deze 
perspectiefnota is er geen cent voor opgenomen. De SP zou niet weten waar de 
tientallen miljoenen euro’s vandaan moeten komen om die verplaatsing te betalen. 
Naar onze mening is hier sprake van hoogmoedswaanzin die alleen maar tot grote 
teleurstellingen, ergernis en gigantische financiële problemen voor de gemeente Oss 
kunnen leiden. Verspilde energie en een slechte naam van de politiek zijn  het 
uiteindelijke resultaat. 

 
Tekort aan betaalbare woningen 
 
In toenemende mate bereiken ons klachten dat mensen jaren moeten wachten op een 
woning. In het bijzonder geld dit voor jongeren. De wachtlijsten groeien. De oorzaak 
schuilt naar onze mening in een tekort aan huurwoningen en goedkope koopwoningen. 
Wij onderschrijven het verzoek van Brabant Wonen en Maasland om meer en sneller 
huurwoningen en goedkope koopwoningen te mogen bouwen.  

 
Grote tekorten voor het onderhoud van de wijken 

 
De 800.000 euro voor de Krinkelhoek wordt door de SP van harte ondersteund. Daar 
moet direct worden bijgezegd dat in de Perspectiefnota een groot 
financieringsprobleem voor het onderhoud van wijken, buurten en straten wordt 
verbloemd. In de Perspectiefnota is er 1 miljoen euro voor opgenomen terwijl de 
ambtelijke voorstellen laten zien dat er een gekapitaliseerd bedrag van bijna 6 miljoen 
euro noodzakelijk is. Ons voorstel is om dit bedrag vrij te maken. Dit betekent een 
structurele inzet van 330.000 euro voor de buurten en wijken. 1 
 
Voor de technische instandhouding en onderhoud van wegen neemt het college een 
incidenteel  bedrag op van 0,5 miljoen euro, terwijl een veelvoud van dit bedrag 
noodzakelijk is. De SP wil structureel 200.000 euro inzetten voor het beheer van 
de openbare ruimte.  

 
Groene gemeente blijkt een holle leus 

 
Ook het groen lijkt opnieuw onder vuur te komen liggen. Na een poging om de bossen 
in de uitverkoop te doen, lijkt nu het Sibeliuspark in de uitverkoop te gaan. Niet de 
kwaliteitsverbetering van het groen staat voorop maar de ruimte die er is om in het 

                                                
1 Bij onze berekeningen incidenteel versus structureel gaan wij uit van de factor 18. Het gekapitaliseerde bedrag 
van 6 miljoen euro staat derhalve gelijk aan een structureel bedrag van 330.000 euro.    
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park te bouwen. Plannen die er liggen voor de renovatie van het groen zijn in de 
ijskast gestopt en er wordt alleen nog maar gesproken over bouwen. Met als risico dat 
er straks alleen gebouwd is en de financiën voor de herinrichting van het park ernstig 
tekort schieten. Ook hier wil het college met een paar A4tjes, die volstrekt 
onvoldoende inzicht bieden in de toekomst,  het krediet om aan de slag te gaan. 
Terwijl Oss er na de herindeling een gigantische oppervlakte buitengebied bij krijgt 
worden daar door het college nauwelijks consequenties aan verbonden. Slechts een 
incidenteel bedrag van € 100.000 wordt aan het natuurfonds toegevoegd. Een 
structurele aanpak is echter geboden. Je kunt je wel willen profileren als groene stad, 
maar daar trapt geen hond in als je er niet in wil investeren Voor het Groen en de 
Reconstructie van het buitengebied stellen wij een structurele inzet van 100.000 
euro voor.  
 In de gemeenteraad is er naar onze waarneming geen  draagvlak voor het realiseren 
van een parkje rond de Visserskerk, omdat dit ten koste gaat van groen in een andere 
wijk.  
 
Investeren in de leefbaarheid van de wijken 

 
De leefbaarheid van de wijken raakt op twee fronten in het geding. De kritiek op een 
onevenwichtige samenstelling van de wijken naar allochtonen en autochtonen neemt 
toe. De toenemende concentratie van allochtonen kinderen op enkele scholen, met het 
risico dat er zwarte scholen ontstaan, dient de schoolbesturen en de gemeente een 
grote zorg te zijn. De SP werd verguisd toen ze in deze raad pleidooien hield voor 
spreiding van de allochtonen in de wijken en spreiding over de scholen. Met name 
voor de PvdA is dat te vuur en te zwaard bestreden. Nu lijkt het taboe rond deze 
kwestie ook in deze partij te zijn opgeheven. Raadsbreed aan de slag ermee en uit de 
taboesfeer. Er dient een open discussie plaats te vinden met allochtonen en 
autochtonen. Immers met overtuigen komt meer tot stand dan met dwang. Er dienen 
op korte termijn harde afspraken te worden gemaakt met de schoolbesturen en de 
woningbouwstichting over toelatingspercentages per wijk en per school.  
Een tweede grote zorg over de leefbaarheid in de wijken is de overlast van jongeren. 
We worden er in toenemende mate mee geconfronteerd, op schoolpleinen en 
speelplekken die niet voor jongeren bedoeld zijn. Voorbeelden zijn de Vogelwijk, 
Schadewijk en de Fratershof. De jongerenwerkers en jeugdagenten zijn van goede wil 
maar kunnen in de huidige bezetting de problemen nauwelijks aan. Dat betekent voor 
bestuurders prioriteiten stellen. Als er geen halt wordt geroepen aan deze overlast 
wordt de afkeer van de politiek alleen nog maar groter. Er moet wel een alternatief zijn 
voor deze jongeren. Dat veronderstelt een college dat niet wegloopt voor haar 
verantwoordelijkheid als er kritiek uit een wijk komt over de locatie van een hangplek 
voor jongeren.   

 
Verkeersveiligheid  
 

Werk maken van goede fietsverbindingen 
 

Ruim baan voor de fietser. Investeren in goede fietsverbindingen blijft noodzakelijk. 
In onze plannen maken we daarvoor een structureel bedrag vrij van 100.000 euro 
voor de fiets.  
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Zorg en inkomen 
 

Schoolkostenfonds, de aanhouder wint 
 

Het is een goede zaak dat er een regeling tegemoetkoming studiekosten komt. De SP 
pleit hier al jaren voor en zijn blij dat deze categorale voorziening er komt. De door 
andere partijen bepleite individualisering en maatwerk bleek kennelijk niet werkbaar, 
bureaucratisch en bevoogdend naar de cliënten. Wij gaan ervan uit dat de 
tegemoetkoming studiekosten geldt voor alle schoolgaande kinderen tussen de 12 en 
18 jaar. Derhalve ook voor het MBO onderwijs.  

 
Armoede, geen onderzoek maar actie 

 
Wij hebben zeer veer twijfels bij het voorgestelde armoede onderzoek. Er wordt weer 
een extern bureau ingehuurd, terwijl het beoordelen van de effecten van het beleid dat 
je voert, hoort bij het gewone dagelijkse werken. Daarbij denken wij niet aan het 
rondsturen van de zoveelste enquête maar gewoon aan het praten met de mensen. Wat 
vinden zij van het Osse beleid en de dienstverlening? Waar lopen mensen op stuk bij 
het vinden van (vrijwilligers) werk? Wat houdt de mensen bezig?  
De SP pleit ervoor dit geld niet aan onderzoek te besteden maar direct in te zetten in 
concrete voorzieningen voor de mensen. 
Een punt willen we onder de aandacht brengen. Bij de lagere inkomensgroepen zien 
we bij het voortgezet beroepsonderwijs veel uitvallers waarbij financiële problematiek 
een rol speelt. Gebrek aan geld leidt tot vroegtijdige schoolverlaters en het staken van 
opleidingen. Eerst leren en dan werken is een belangrijk uitgangspunt. Op dit punt 
moet Oss een actief beleid voeren.       

 
PC-project ook na het verkiezingsjaar 

 
De SP is tevreden dat het college ook dit plan van het cliëntenplatform de Trechter en 
de SP heeft  overgenomen. Wel plaatsen we nog twee kanttekeningen. Wij denken dat 
het bedrag te laag is en voelen meer voor een bijdrage van 1000 euro en zonodig een 
aanvullende verstrekking van een renteloos voorschot. Tevens denken we dat het niet 
aanvaardbaar is dit eenmalig te doen. In november zijn er dan wel verkiezingen, maar 
ook daarna blijft de computer een onmisbaar instrument voor kinderen om zich te 
ontwikkelen. Deze regeling dient een structureel karakter te krijgen.  Voor deze 
investering in de jeugd reserveren wij jaarlijks een structureel bedrag van 76.000 
euro.  

 
AZOSS, 100% ook voor orthodontie  

 
Bij orthodontie problematiek wordt slechts 75% van de kosten vergoed. Wij gaan er 
vanuit dat - indien er sprake is van een medische indicatie – er gestreefd wordt naar 
een volledige vergoeding in het kader van de Osse aanvullende 
ziektekostenverzekering AZOSS.  
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Uitbreiding bestrijding armoedeval 
 

Het is bekend dat wanneer mensen meer gaan verdienen dan het minimum dat ze dan 
het recht op voorzieningen en tegemoetkomingen verliezen. Arbeid loont in dat geval 
niet. Ter bestrijding van deze armoedeval is de SP een voorstander van het verruimen 
van de norm van 110% naar 125% van het sociaal minimum bij de beoordeling of 
mensen in aanmerking komen voor bijzondere bijstand en het Fonds Sociaal Verkeer. 
Dit betekent een verruiming van de doelgroep van circa 2700 naar 4200 
Ossenaren. In ons voorstel zetten wij hiervoor een structureel bedrag in van 
200.000 euro.  
 
 

Werk en inkomen 
 
 Werk moet lonen 
 

Wie kan werken moet werken om in zijn eigen onderhoud te voorzien en een bijdrage 
te leveren aan onze samenleving. Al te vaak echter loont werken niet echt. In 
Nederland is naar Amerikaanse snit een klasse aan het ontstaan van de ‘werkende 
armen’. Er is de afgelopen jaren wel werk gekomen, maar dat heeft honderdduizenden 
niet uit de armoede gehaald. De gesubsidieerde banen zijn geen vetpot. Aan hun 
rechten mag niet worden getornd. 
Bijzondere aandacht in dit verband verdienen de alleenstaande werkende 
bijstandsouders (bijna altijd moeders). De SP bepleit al jaren dat de vrijlatingsregeling 
die geldt tot hun jongste kind 12 jaar wordt verruimd tot 18 jaar. Petje af voor de 
alleenstaande ouder die én werkt én kinderen opvoedt. Wij moeten dit belonen. Het is 
maatschappelijk onaanvaardbaar dat hun inkomen maandelijks met maximaal 150 euro 
daalt als de jongste 12 jaar wordt. Hoe zo loon naar werken? De kosten hiervan 
kunnen worden betaald uit de WIW-gelden. 

 



 11 

Kunst en cultuur 
 

Ook in de cultuur met beide benen op de grond. 
 

In de discussie over de toekomst van de Lievekamp heeft de SP zich gedeisd 
gehouden. Prima dat de directeur van de Lievekamp een pleidooi houdt voor een 
nieuwe Lievekamp met 900 stoelen. Het is dan wel aan het bestuur om daar ook 
inhoud aan te geven zodat de gemeenteraad kan beoordelen of het überhaupt een 
haalbare kaart is. Ook van het college zou je dan een actieve opstelling mogen 
verwachten. In de Perspectiefnota is geen euro voor het theater opgenomen ondanks 
het luidruchtig pleidooi van het CDA om wel een nieuw theater te bouwen. Het maakt 
voor de SP duidelijk dat we het over een luchtkasteel hebben. Wat ons betreft wordt 
deze onvruchtbare discussie gesloten en spannen we ons in om het huidige theater 
optimaal te laten draaien. B en W zijn ervan op de hoogte dat hier extra geld voor 
nodig is, maar zelfs daarvoor is er geen geld in de Perspectiefnota opgenomen. Wij 
stellen voor een structureel bedrag van 76.000 euro extra voor de Lievekamp in te 
zetten. 

 
Wij zijn het niet eens met de opvatting dat het museum Jan Cunen geen taak heeft in 
exposities over de geschiedenis van Oss. Het waren juist dit soort exposities die aan de 
basis stonden van het lokale succes van het museum. 
We zijn het college erkentelijk dat ze ons pleidooi voor professioneel beheer van het 
Popcollectief heeft overgenomen. En natuurlijk heeft de invoering van een gratis 
bibliotheekabonnement voor de jeugd onze instemming. Helaas is het weer zo’n 
voorbeeld van een SP voorstel, dat eerst door de raad wordt afgeschoten en vervolgens 
door het college van B en W als haar eigen voorstel wordt gepresenteerd. 
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Sport en recreatie 
 

Geen privatisering golfbad 
 

Ondanks de gigantische investeringen in de sport is er veel kritiek te beluisteren. 
Slechte communicatie met de verenigingen heeft alleen al voor een hoop vertraging en 
irritatie gezorgd op de Rusheuvel. Vertraging betekent dat de kosten van de 
vernieuwing van de Rusheuvel zullen oplopen. Voor de tweede fase moeten de 
problemen met de Cardinals worden opgelost, anders komt ook hockeyclub MHC  in 
de problemen.  
Kleine verenigingen hebben ook bestaansrecht. Zij hebben echter niet dezelfde 
middelen en mogelijkheden als de grote clubs.  Daarom kun je hen niet het zelfde 
behandelen als de grote clubs en moet zonodig de helpende hand worden gereikt.  
 
Legionella 
 
Het legionella vraagstuk moet ook bij de sportclubs effectief worden aangepakt. De 
gelden die het college uittrekt hiervoor achten wij onvoldoende. Met de aanpak zijn 
zoveel middelen gemoeid dat je dit niet alleen op het bord van de clubs mag leggen. In 
onze eigen gebouwen treffen wij wel maatregelen. Voor het legionella probleem 
zetten wij een eenmalig bedrag in van 725.000 euro.  
 
Met genoegen hebben we kunnen constateren dat de verkoop van het golfbad van de 
baan is. Privatisering zou de gemeente een € 0.5 miljoen kosten in plaats van geld 
opleveren.  
De onderzoekskosten van € 50.000 zijn in het putje gegooid, omdat al voor het 
onderzoek  werd uitgevoerd er een helder ambtelijk advies lag dat behoud van het 
golfbad voor de gemeente voordeliger was. Het college heeft alleen maar voor een 
hoop onrust onder de bevolking en irritatie bij het personeel gezorgd. 
Door niet bij te dragen aan de modernisering van het golfbad worden de 
toegangsprijzen hoger dan gemiddeld in de regio. Daarom stellen wij voor een 
bijdrage te leveren aan de kosten waardoor het toegangskaartje beter betaalbaar blijft. 
Het gaat om een structureel bedrag van 75.000 euro voor een betaalbaar Golfbad.   

 
De tweespalt in het college over steun aan de vrijwilligers 

 
Het is niet voldoende om te betogen dat in een individualiserende samenleving de 
vrijwilligers het cement van de samenleving zijn. Dat zou ook moeten betekenen dat er 
steun voor die vrijwilligers komt. Of daar een vrijwilligersbank de oplossing is 
betwijfelen wij op basis van ervaring uit het verleden. Of dat geïnstitutionaliseerd 
moet worden in een vrijwilligersloket is ook de vraag. Maar dat er expertise moet 
kunnen worden ingezet om vrijwilligers te kunnen ondersteunen in het runnen van hun 
vereniging en het organiseren van activiteiten heeft voor 100% de instemming van de 
SP. Wij hebben al eerder een notitie uitgebracht over ondersteuning van de 
vrijwilligers in het bijzonder in de sport. Ook die notitie is in een la verdwenen. In de 
Perspectiefnota wordt geen rekening gehouden met de ondersteuning van vrijwilligers. 
Wij willen voor de vrijwilligers structureel middelen inzetten oplopend tot 90.000 
euro in 2006.  
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Gehandicaptenzorg 
 

Gehandicapten in de kou gezet 
 

Op sociaal gebied is Oss de laatste jaren haar relatieve voorsprong kwijt geraakt. De 
kritiek van ouderen en gehandicaptenorganisaties op het college was niet mis. Ruimte 
voor inbreng van deze organisaties is er niet. Ja, ze worden aanhoord en als ze het 
gemeentehuis verlaten hebben krijgen ze een kruis na.. Opvallend is het achterblijvend 
gebruik van de Wvg-voorzieningen. Dat is onverteerbaar in de wetenschap dat de 
kosten van levensonderhoud van gehandicapten 20 % hoger liggen dan van valide 
mensen. In 2001 was er maar liefst een onderbesteding van 468.000 euro. Dit kan geen 
toeval zijn en heeft naar onze mening te maken met het ontmoedigingsbeleid dat dit 
college sinds zijn aantreden voert: 'de Wvg wordt onbetaalbaar, dus we moeten 
bezuinigen', was het motto. Ons bereiken signalen dat gehandicapten zich 
geschoffeerd voelen. Met name met betrekking tot het al dan niet toekennen van een 
volledige vervoersvoorziening. De animo bij een gehandicapte om dan te vragen waar 
je recht op hebt  – zo lijken de cijfers aan te geven – is gedaald.  

 
Het Wvg beleid van dit college is niet sociaal en heeft geen draagvlak bij de 
gehandicapten zelf. Het is ook in strijd met het convenant dat is afgesloten tussen het 
Rijk, de VNG en de CG raad. In dit convenant staat dat het primaat van het collectief 
vervoer dient te verdwijnen. De bezuinigingen op de Wvg moeten dan ook worden 
teruggedraaid en de keuzevrijheid inzake vervoer hersteld. In nauw overleg met de 
klankbordgroep Wvg en de vertegenwoordigers van gehandicapten. Voor de 
reparatie van de Wvg zetten wij  structureel 844.000 euro in.  
 
 
Het Wvg loket functioneert naar tevredenheid. De filosofie achter de opzet van dit 
loket is dat beleid, indicatiestelling en uitvoering zoveel mogelijk door de gemeente 
zelf wordt gedaan. De overheveling van de indicatiestelling naar het RIO vinden wij 
geen goede zaak. Het RIO heeft thans nog weinig expertise op dit terrein en met het 
RIO wordt nieuwe bureaucratie geïntroduceerd. Wat de WVg medewerkers zelf aan 
indicaties kunnen stellen moeten ze zelf doen. Zij kunnen ook het beste de gevolgen 
van de genomen besluiten overzien omdat ze midden in de praktijk staan en het RIO 
niet. Wat ons betreft mag het RIO worden opgeheven.  
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Ouderenzorg 
 

De ouderen kunnen na 2006 op een houtje bijten 
 

Terwijl de vergrijzing van de bevolking ook niet aan Oss voorbij gaat worden de 
ouderen de komende 4 jaar afgescheept met een eenmalig bedrag van 150.000 euro 
voor professioneel ouderenwerk. Wie dan leeft, wie dan zorgt moet het college 
gedacht hebben. Vanaf 2006 is er een structureel bedrag nodig van 78.000 euro 
Ook het activiteitencentrum van het RIGOM komt er bekaaid af. Wij maken voor het 
activiteitencentrum structureel 40.000 euro vrij.  Over dit onderwerp dient 
overigens eerst een brede discussie plaats te vinden alvorens de middelen worden 
ingezet.  

 
Het  Rigom voert in Oss het ouderenwelzijnsbeleid uit. De laatste jaren werd het 
Rigom een volumegroei van 5% toegestaan. Er komen steeds meer ouderen die steeds 
langer thuis blijven wonen. Tot ieders tevredenheid werd de groeiende vraag naar 
welzijnsvoorzieningen voor ouderen gehonoreerd met de 5% groeinorm. Per 2004 
vervalt deze en komt er een budgetsysteem. Wij zijn daarvan geen voorstander. Een en 
ander zal leiden tot nieuwe ‘verantwoordingsbureaucratie’ en wellicht onvoldoende 
middelen voor het Rigom.  De 5% norm dient onverkort te worden gehandhaafd. Te 
meer daar cijfers uitwijzen dat het aantal ouderen dat een beroep doet op het Rigom de 
afgelopen jaren gestegen is van 7000 naar 12.000 jaarlijks.  

 
Het aanvullend vervoer van het Rigom is afgeschaft en vervangen door het collectieve 
beltaxisysteem CVV. In de collegevoorstellen gaan de ouderen 15% meer betalen. Wij 
pleiten voor een reductieregeling waarbij de kostenstijging niet hoger mag zijn dan de 
inflatie. De extrakosten voor gereduceerd ouderenvervoer bedragen 12.000 euro 
structureel.  
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Gezondheidszorg 
 

Ambulance 
 

De ontwikkelingen bij de ambulancedienst baren ons grote zorgen. In ongeveer 1 op 
de 8 spoedritten in onze regio arriveert de ambulance niet binnen het kwartier. Mocht 
het ziekenhuis uit Oss verdwijnen dan zal dit percentage ongetwijfeld verder oplopen. 
Dit betekent, spelen met levens. Uiteindelijk is de gemeente verantwoordelijk voor een 
goede ambulancevoorziening. Alles op alles moet worden gezet om de 
beschikbaarheid van de ambulance te vergroten. Extra geld is nodig. Bij het Rijk moet 
krachtig worden gepleit voor meer middelen. Elk mensenleven telt. Zonodig moet de 
gemeente bijspringen om een adequaat niveau te bewerkstelligen.  

 
Huisartsen 

 
In Nederland dreigt een huisartsentekort. Binnen enkele jaren zullen miljoenen 
Nederlanders geen eigen huisarts meer hebben. Dit is een zeer ongewenste 
ontwikkeling veroorzaakt door de twintigjarige budgettaire anorexia van de kabinetten 
Lubbers en Paars. De huisartsen krijgen onvoldoende middelen voor een adequate 
praktijkvoering. Tevens zijn er veel te weinig huisartsen opgeleid. Om te zorgen dat de 
Oss voldoende huisartsen houdt is een actief huisvestingsbeleid gewenst. Voor veel 
(beginnende) huisartsen is adequate huisvesting een groot probleem. Hier kan de 
gemeente behulpzaam zijn en huisartsen ondersteunen. 

 
Ziekenhuis 

 
De gemeente moet alles uit de kast halen om ervoor te zorgen dat de ziekenhuizen  in 
Oss en Veghel behouden blijven. Volgend jaar telt Oss 75.000 inwoners en het is aan 
de bevolking dan ook niet uit te leggen als het ziekenhuis zou verdwijnen. De politiek 
in Nederland is zeer in beweging. Er is een groeiend draagvlak voor het behoud van 
kleine ziekenhuizen. Wederom pleiten wij ervoor ons aan te sluiten bij andere 
middelgrote gemeenten in Nederland die met dezelfde problemen kampen dan wij. 
Ook moeten er middelen worden vrijgemaakt om een intensieve lobby bij het 
ministerie, de Tweede Kamer en het College bouw ziekenhuisvoorzieningen te starten 
en de alternatieven te schetsen op welke wijze beide ziekenhuizen wel volwaardig 
voor de toekomt behouden kunnen blijven. Als de verantwoordelijk wethouder niet in 
staat is om vol te gaan voor het behoud van het ziekenhuis dient hij terug te treden. 
Wij stellen 25.000 euro beschikbaar voor het behoud van Anna. 
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Maatschappelijke dienstverlening 
 

Algemeen Maatschappelijk Werk. 
 

Wat betreft de subsidiëring zijn er thans geen problemen. Het beleid dat het budget is 
afgestemd op de werkelijke behoefte en dat wachtlijsten onaanvaardbaar zijn, wordt 
voortgezet. Wel is ook op dit terrein de initiatiefloosheid van het college zichtbaar. 
Regeren is vooruitzien is een gezegde dat aan dit niet is besteed.  
De gemeente heeft een regierol met betrekking tot de Openbare Geestelijke 
Gezondheidszorg (OGGZ). Op dit terrein zijn een aantal ontwikkelingen gaande die 
vragen om een antwoord.  
Door de extramuralisering van de Geestelijke Gezondheidszorg (GGZ) dreigen een 
aantal mensen uit de boot te vallen. Hierbij gaat het met name om mensen met 
psychiatrische problematiek (borderliners, schizofrenen) en mensen met een 
verstandelijke handicap. Een aantal van hen is ‘uitbehandeld’ en worden door het 
maatschappelijk werk via leun- en steuncontacten begeleid. Of worden zo goed en zo 
kwaad als het gaat opgevangen in het sociaal pension van het Verdihuis.  
Verder heeft of is de SPD (Sociaal Pedagogische Dienst) van plan de hulp aan 
verstandelijk gehandicapten met een IQ van meer dan 70 af te stoten. Het 
maatschappelijk werk zal hen moeten gaan begeleiden. Het gaat hierbij om een 60 tal 
mensen 
Ook zien we dat bij het maatschappelijk werk de hulpvraag van allochtonen toeneemt. 
Thans is één op de vijf hulpvragers allochtoon. Daarbij gaat het om financiële kwesties 
maar ook om huwelijks- en geweldsproblematiek. Het falende integratiebeleid van de 
afgelopen twintig jaar heeft vergaande negatieve consequenties voor de samenleving 
maar vooral ook voor de allochtone bevolkingsgroep zelf.  
Het maatschappelijk werk en de huisartsen worden vanuit hun eerstelijnsfunctie 
veelvuldig met al deze problemen geconfronteerd.  
In samenwerking met de GGD, de Maatschappelijke Opvang (het Verdihuis) en het 
Zorgkantoor dat de OGGZ Rijksmiddelen beheert, dient voortvarend beleid op dit 
terrein te worden ontwikkeld en voorzieningen getroffen. Voorkomen moet worden 
dat in de toekomst ook in Oss daklozen en psychiatrische patiënten een vertrouwd 
straatbeeld gaan vormen.  
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               Milieu 
 

Diftar 
 

In de milieuparagraaf komen we geen voorstellen tegen voor de invoering van diftar. 
We zijn verheugd dat  in tegenstelling tot hetgeen het samenwerkingsprogramma – 
stelt, het college dit plan heeft laten varen. Het huidige systeem van het gescheiden 
ophalen van gft- afval en huishoudelijk afval voldoet goed. Invoering van diftar 
betekent de invoering van een duur ineffectief systeem dat de schuld legt bij de burger 
in plaats van bij de producent van afval. De groei van huishoudelijk afval is mede te 
danken aan de toename van allerlei kunststofverpakkingen. De gelden gereserveerd 
voor de invoering van chips voor de afvalcontainers kunnen daarom vrijvallen. Het 
gaat hierbij om 318.000 euro.  
 
Kringloopbedrijf 

 
Lovende worden zijn er aan het adres van het Kringloopbedrijf. Vooralsnog leiden 
deze niet tot extra structurele middelen. Deze structurele middelen zullen er echter 
dienen te komen wil het Kringloopbedrijf zijn werk goed kunnen blijven doen. Zowel 
uit oogpunt van milieu als werkgelegenheid. Wij verwachten dat in de toekomst zeker 
extra structurele middelen nodig zijn, maar kunnen instemmen met de evaluatie in 
2003. 
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Lastendruk en financieel beleid 
 
Financiële tekorten  voorstel B en W 

Meerjarenraming in € 1000  
Omschrijving 2002 2003 2004 2005 2006 
Onderhoud buurt en wijken +10    -330 
Technische instandhouding wegen -200 -200 -200 -200 -200 
Onderhoudsmaatregelen wegen       -50 
Bezoekerscentrum Slabroek      -33   -33 
PC-project minima       p.m. 
Exploitatie Lievekamp -96 -96 -96   -96   -76 
Vrijwilligerswerk -45 -45 -45   -90   -90 
Professioneel ouderenwerk   -25   -50   -78 
Activiteitencentrum Rigom  -10     -40 
Structureel tekort B en W -331 -351 -366 -469 -897 
 
 
Voorstellen SP 

Meerjarenraming in € 1000  
Omschrijving 2002 2003 2004 2005 2006 
Inbreiding college    17     34     34     34     34 
Raadsledenvergoeding naar 80%     41     83     83     83         83 
Onttrekking egalisatiereserve 
2afvalstoffenheffing 

  318       

Solidaire geïntegreerde belastingheffing3  1544 1751 1971 2404 

Groenfonds    -50   -50   -50   -50 
Reconstructie buitengebied   -50   -50   -50   -50   -50 
Fietspaden  -100 -100 -100 -100 
Medefinanciering modernisering Golfbad   -38   -75   -75   -75   -75 
Legionella bestrijding sportverenigingen  -725    
Vrijlatingsregeling kinderen tot 18 jaar          0          0          0          0          0 
PC voor minima       -60      -76      -76  –76 
Azoss orthodontie          0          0          0          0          0 
Armoedeval 125% grens    -200    -200     -200    -200 
Gehandicaptenvervoer    -844    -844    -844    -844 
Rigom       p.m.     p.m.     p.m. 
Reductie ouderenvervoer 40%        -6      -12      -12       -12       -12 
Actie behoud Anna   -25     
Jongeren activiteitenpot    -75   -75   -75   -75   -75 
Algemene activiteitenpot   -75   -75   -75   -75   -75 
Totaal  voorstel SP      107     -605      311      531      964 
 
 

                                                
2 De SP is geen voorstander van de aanschaf van chips voor afvalcontainers. Deze 318.000 euro kunnen derhalve 
vrijvallen voor andere bestedingen.  
3 Deze bedragen zijn indicatief.  
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Eindresultaat alternatief SP 
Meerjarenraming in € 1000  

Omschrijving 2002 2003 2004 2005 2006 
Tekort B en W -331  -351  -366  -469  -897 
Voorstel SP  107  -605   311    531        964  
Nieuw Saldo -224 -956   -55      62          67 
Incidentele inzet structureel 
surplus 

1206             -67   

Verevening  -949    956    55   -62            0 
Resultaat alternatief SP    33        0      0      0            0 
 
 
 


